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»بازار  گروه سیاسی- محمدحســین روانبخش: 
را دســتوری و پشت درهای بســته نمی شود اداره کرد« 
این جمله شاه بیت سخنان سید ابراهیم رئیسی در اوایل 
خرداد و در نشست اتاق های سه گانه و فعالان اقتصادی با 
کاندیداهای انتخابات دوره سیزدهم ریاست جمهوری بود؛ 
سحنی که مورد اســتقبال رسانه های طرفدار رئیسی هم 
قرار گرفت. این رویکرد رئیســی البته ظاهرا بعد از رئیس 
جمهور شــدن وی هم ادامه یافت و در جلسه 28 مهر ماه 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا  که به ریاست 
وی برگزار شــد اولیــن تصمیم برای لغــو قیمت کذاری 
دستوری خودرو گرفته شد تا شاید وضعیت نابسامان سه 

سال اخیر خودرو پایان یابد. 
بر این اساس بود که خودروسازان افزایش قیمت را در 
دســتور کار قرار دادند و بیست روز بعد از تصمیم شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا، در روز  چهارشنبه 19 
آبان اعلام شــد که »با پیگیری های سهامداران و سازمان 
بورس نخستین گام برای حذف قیمت گذاری دستوری در 
صنعت خودرو و مداخلات مخل بازار برداشته شد و طبق 
مصوبه 28 مهر شورای هماهنگی سران قوا، قیمت گذاری 
دســتوری از صنعت خودرو حذف شد« اما این خبر فقط 
یک روز دوام داشــت و در روز پنح شــنبه خبر رسید که 
رئیس جمهور دستور داد، افزایش قیمت خودرو لغو شود! 
این تغییر یکباره تصمیم گیری و عدم توجه به مصوبه 
ســران قوا که رئیسی خود در آن بوده و ریاست جلسه را 
بر عهده داشــته بســیار تعجب برانگیز بود اما رسانه های 
طرفدار دولت سعی کردند آن را بسیار طبیعی جلوه دهند! 
آنها در خبر دســتور تازه رئیســی هیچ اشــاره ای به 
مصوبه 28 مهر نکــرده و فقط توضیح داده که باتوجه به 
اینکه رئیس جمهور در خصوص افزایش نیافتن قیمت ها 
و اینکه ســتاد تنظیم بازار برای افزایش خودرو مصوبه  ای 
نداشته است، وزارت صمت به خودروسازان دستور داد که 
هرگونه افزایش قیمت خودرو ملغی شــود. این در حالی 
اســت که فقط یک روز قبل آنهــا با آب و تاب از »حذف 
قیمت گــذاری دســتوری از صنعت خــودرو« خبر داده 
بودند. خبرگزاری تســنیم در 19 آبان نوشته بود: »طبق 
مصوبه 28 مهر شورای هماهنگی سران قوا، قیمت گذاری 
دســتوری از صنعت خودرو حذف شد، این در حالی است 
کــه پیگیری ها برای اصــلاح مداخلات دولت در ســایر 
صنایع با قوت ادامه دارد و این اقدامات متضمن اســتمرار 
سودسازی صنایع و رشــد پایدار بازار در سالیان متمادی 
خواهد بود.« تسنیم سپس گزارشی از نامه مهرماه رئیس 
وقت سازمان بورس در نامه ای به وزیر اقتصاد در این باره 
را منتشــر کرده بود اما همین خبرگزاری در خبر حذف 

دســتور افزایش قیمت خودرو در 20 آبان هیچ اشاره ای 
به این موضوعات نکرد و در راستای دستور جدید رئیسی 
نوشــت: »دو روز پیش شــرکتهای خودروسازی سایپا و 
ایران خودرو قیمت محصــولات داخلی را بین 15 تا 19 
درصد )4 میلیون تا 56 میلیون تومان( افزایش داده بودند 
که واکنش های زیادی از ســوی مردم درپی داشته است. 
توجیه خودروســازان برای افزایش قیمت خودرو افزایش 
هزینه ها و تولید همراه با زیان اعلام شده و مبنای افزایش 
قیمت هم تورم بخشی اعلامی بانک مرکزی بوده است.«

واکنش ها در فضای مجازی
دستور تازه رئیسی با واکنش های کارشناسان و صاحب 
نظران در فضای مجازی روبرو شــد. عباس عبدی روزنامه 
نگار برجســته اصلاح طلب در واکنش به دستور رئیسی 
درباره توقف افزایش قیمت خودرو در توئیتی نوشــت: تا 
هنگامی که حواس حکومت به قیمت گذاری این کالا و آن 
خدمات است نمی تواند به تولید و اشتغال و سرمایه گذاری 
بپردازد. راه حل، کشــیدن دندانِ فاســدِ قیمت گذاری از 

دهان دولت است.
نوشته دیگری که بســیار مورد توجه قرار گرفته بود، 
چنین بود: »رئیســی: منم صبح پنجشنبه فهمیدم قیمت 
رســمی خودرو گرون شده! حاجی گرفتی ما رو؟ 28 مهر 
توی جلسه شــورای هماهنگی سران قوا خودتون مصوب 
کردیــن قیمت خودرو آزاد بشــه اون وقت الان دســتور 

میدی لغو بشه؟«
همچنین یکی از کارشناسان اقتصادی این پنح سوال 

را در خصوص دستور تازه رئیسی پرسیده بود: 

1-با  قیمت گذاری دستوری آیا خودرو ارزانتر به دست 
مشتری میرسد؟

2-کجــای دنیا برای خرید  خــودرو لاتاری برگزار می 
کنند؟

۳-از بین برنــدگان لاتاری خودرو چنــد نفر مصرف 
کننده ی واقعی هستند؟

4-اختلاف بیــن بازار)مصرف کننده(و تولید کننده در 
جیب چه کسانی می رود؟

5-جایگاه وزیر  صمت چیست؟
نگرانی از چنین دســتورهای خلق الساعه و عجیب بر 
بــورس هم موضوعی بود که مورد توجــه قرار گرفت. در 
یکــی از توئیت ها آمده بود: »» از خبر حذف و برگشــت 
قیمت گذاری دستوری  خودرو بوی شیطنت میاد! دو شب 
قبل خبر اومد که؛ طبق مصوبه 28 مهر ســران قوا قیمت  
گذاری دستوری… مگه می شه سران قوا مصوبه ای داشته 
باشن و بعد رئیس جمهور که خودش عضو اون شوراست 
بیاد و دســتور لغو بده؟ چرا از هیچــی خبر منفی برای 

 #بورس درست می کنن؟«
سرنوشــت قیمت گذاری دســتوری در دولت 

رئیسی چه می شود؟
بر اســاس آنچه خود ابراهیم رئیســی و رســانه های 
هوادارش گفته بودند دســتور تازه ســید ابراهیم رئیسی، 

دستوری بحران ساز برای اقتصاد کشور است!
ســید ابراهیم رئیســی در چهارم خرداد صراحتا گفته 
بود: »معتقدیم نمی توان بازار را دســتوری و در اتاق های 
دربســته اداره کرد بازار باید در تصمیمات اقتصادی نقش 

داشــته باشد... باید گذاشــت که بازار در تصمیم گیری و 
تصمیم سازی دخیل باشد و نباید در اتاق دربسته تصمیم 

گیری کرد.« 
روزنامه همشهری نیز در اول شهریور ماه گذشته نوشته 
بود: »قیمت گذاری دســتوری اقتصاد ایــران را به مرحله 
بحران رسانده است. در چنین شرایطی اقتصاددانان بر این 
باورند که دولت ســیدابراهیم رئیسی چاره ای جز جراحی 
اقتصادی ندارد و حذف قیمت گذاری دستوری اصلی ترین 
ابزار این جراحی اســت. فعالان بازار ســرمایه نیز اعتقاد 
دارند نخستین اولویت دولت جدید در بورس جلوگیری از 
قیمت گذاری است؛ برهمین اساس رئیس سازمان بورس 
هم گفت، اگر دولت جدید نگاه دستوری به اقتصاد را کنار 

بگذارد، بازار سرمایه جان تازه ای خواهد گرفت.«
ســایت مشــرق در 22 شــهریور در گزارشــی آورده 
بود: »جمعی از فعالان بازار ســرمایه با ارســال نامه ای به 
رئیس جمهوری خواستار توقف قیمت گذاری دستوری در 
اقتصاد شــدند. آنها با اعلام اینکه قیمت گذاری دستوری 
سرمنشأ فساد است، ضمن اشاره به تجربه شکست خورده 
دولت دوازدهم، با بیان اینکه رانت خواران در تلاشــند تا 
کوشش ها و برنامه های دولت جدید را هم به بهانه حمایت 
از مــردم ضعیف به ســمت ابزارهای شکســت خورده ای 
نظیر قیمت گذاری دســتوری هدایت کنند، تأکید کردند: 
قیمت گذاری دســتوری رانت زیادی را نصیب واسطه ها و 

سفته بازان کرده است.«
چهارشنبه گذشــته نیز نمایندگان مجلس در حضور 
وزیــر صمت پیرامــون لــزوم قیمت گذاری دســتوری 
ســخن کفته بودند. از جملــه محمدرضــا پورابراهیمی 
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس با اشــاره به موضوع 
قیمت گــذاری دســتوری در بحث اقتصاد کشــور گفت: 
قیمت گذاری دســتوری موجب ایجاد رانت و فســاد در 
کشــور شده است بخشی از ســرریز این رانت و فساد در 

بازار سرمایه خود را نشان می دهد. 
علیرضا سلیمی عضو هیات رئیسه مجلس نیز با تاکید 
بر حذف قیمت گذاری دستوری گفت: بورس تحت تاثیر 
عوامل مختلفی مانند قیمت گذاری دستوری، پیش بینی 
پذیری اقتصــاد، انضباط پولی، امنیت ســرمایه گذاری، 
افزایش تولید، کنترل نرخ ارز و تامین کسری بودجه است 
و باید اقدامی صور برای ســاماندهی این مســائل صورت 

گیرد.
 بــا این حال به نظر می رســد دولت تــوان یا جرات 
حذف قیمت گذاری دســتوری را ندارد و این شــعار نیز 
مثل بسیاری از شعارهای انتخاباتی در عرصه عمل امکان 

اجرا را پیدا نمی کند!

لغو قیمت گذاری دستوری خودرو به دستور رئیسی لغو شد! 

»دستور رئیس جمهور« در مقابل »مصوبه سران قوا«

مســعود فیاضی وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش در 
نشستی درباره شــایعات مطرح شــده درباره سوابق خود 

توضیحاتی ارائه کرد.
به گزارش ایرنا، مسعود فیاضی در نشست با خبرنگاران 
در محل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان درخصوص 
برخی حواشی و ادعاهای مطرح شده درباره سوابق تحصیلی 
وی اظهار داشت: بنده ورودی ۷۳ دانشگاه تهران هستم و در 
تاریخ ۳1 فروردین ۷8 از این دانشــگاه فارغ التحصیل شدم. 
رتبه ام در کنکور در مرحله اول 2۷0 و در ســهمیه خانواده 
شهدا یک بود و در مرحله دوم کنکور هم رتبه ام 220 و در 
سهمیه خانواده شــهدا یک بود. بنابراین همان مدت دوره 
کارشناسی که به طور عادی همگان طی می کنند، برای بنده 

هم طول کشید.
وی درباره نســبت فامیلی اش با علیرضا زاکانی شهردار 
تهران گفت: همانطــور که عرض کردم بنــده ورودی ۷۳ 
دانشــگاه تهران هســتم. آقای زاکانی ورودی ســالی 69 
دانشــکده پزشکی بودند و دانشکده های ما کنار هم بود و از 
طریق فعالیت های بسیج با هم آشنا شدیم. آن زمان، برادر 
بنده و داماد آقای زاکانی 6 ســاله و دختر آقای زاکانی یک 
ساله بود و 15، 16 سال بعد، ما این دو را برای ازدواج به هم 
معرفی کردیم؛ به عبارت دیگر ما پیش از این نسبت فامیلی، 

سال ها دوست و آشنا بودیم.
فیاضی درباره اخذ مدرک دکترای خود هم گفت: از سال 
دوم دانشــگاه، درس طلبگی را آغاز کردم و 9 ســال درس 
ســطح در تهران و قم و 16 ســال هــم درس خارج در قم 

خواندم که عمده درس هایم فقه، اصول، کلام و فلسفه بود.
وی با اشــاره به مصوبه جلسه 50۳ شورای عالی انقلاب 
فرهنگی در تاریخ 5 شهریور 1۳81 اظهار کرد: در این مصوبه 
آمده است »دانشــمندان، محققان و متخصصان رشته های 
زبان و ادبیات، هنر و معماری، علوم انسانی و معارف اسلامی 
که در میان اهل فن به عنوان صاحب نظر شهرت داشته و یا 

صاحب آثار، تحقیقات و تألیفاتی باشند و همچنین فضلای 
حوزه های علمیه که سطوح عالیه را گذرانده باشند می توانند 
حســب شــرایط و مقررات مندرج در دستورالعمل بررسی 
صلاحیــت علمی خبرگان بدون مدرک در ســطح یکی از 
مراتب 1 و 2 )مربی یا استادیاری( دانشگاهی برای همکاری 
جهــت تدریس یــا عضویت در هیأت علمی دانشــگاه ها و 
مؤسسات آموزش عالی و پژوهشی انتخاب شوند«. همچنین 
در این مصوبه آمده اســت »دســتورالعمل امتحانی و نحوه 
بررسی صلاحیت علمی خبرگان بدون مدرک دانشگاهی و 
نحوه همکاری و اســتخدام ایشان در دانشگاه ها و مؤسسات 
آموزش عالی و پژوهشــی توســط وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری تهیــه و ابلاغ می گردد. ضمن اینکــه برای اجرای 
دســتورالعمل موضوع بند 2، »کمیسیون تعیین صلاحیت 
علمی خبرگان بدون مدرک دانشگاهی« با ترکیب پنج نفر 
از صاحب نظران موضوع بند 1 با پیشنهاد معاون آموزشی و 
حکم وزیر علوم،  تحقیقات و فناوری در دفتر هیأت های امنا 

و هیأت ممیزه مرکزی دانشگاه ها تشکیل می  شود«.
وی اضافه کرد: آن زمان بنده در پژوهشــگاه فرهنگ و 
اندیشه اســلامی به عنوان پژوهشگر فعالیت می کردم و بر 
اساس ضوابط داخلی پژوهشــگاه، هیأت علمی پژوهشگاه 
شدم چون پژوهشــگاه نهاد مستقل عمومی غیردولتی بود 
و آن موقــع هیأت ممیزه خاص و ضوابط داخلی داشــتند. 
بعدا آقای رشاد، بنده را به همان کمیسیون تعیین صلاحیت 
علمی خبرگان معرفی کردنــد. بنابراین اینگونه نبود که به 
همین راحتی مدرک ارائه شود، در دو آزمون جامع شرکت 
کردم که آزمون اول در ســال 92ـ91 و آزمون دوم در سال 
94ـ9۳ برگزار شد و رساله دکتری هم 1.5 سال طول کشید 
که اســتاد راهنمایم آقای رشاد و استاد مشاورم آقای واعظ 

بودند و در نهایت با نمره 19.5 قبول شدم.
وی تصریح کرد: کمیســیون تعیین صلاحیت علمی زیر 
نظر وزیرعلوم اســت و آزمون ها هم واقعا سخت بود. ۷۳ نفر 

برای این آزمون ها معرفی شــده بودند که فقط ۳ نفر قبول 
شدند و دوره هم 6 سال طول کشید.

ماجرای استعفای سردبیر مجله رشد جوان
ســید امیر موسوی سردبیر اســبق مجله رشد جوان در 
زمان مدیریت فیاضــی در توییتر علت اســتعفای خود را 
سیاســت های متحجرانه فیاضی عنوان کرده و گفته بود که 
فیاضی سیاســت های سختگیرانه به محتوا دارد و واژه هایی 

مانند موسیقی را هم از متن مطالب حذف می کند.
وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش درباره حواشی مطرح 
شده نسبت به فعالیت وی در مجلات رشد گفت: مجموعه 
رشــد ۳6 مجله داشــت که 9 مجله دانش آموزی، 2 نشریه 
نابینایان و مابقی بزرگسالان بود. وقتی بنده فعالیتم را در آنجا 
شــروع کردم متوسط فعالیت سردبیران 1۳ سال و متوسط 
ســن هم 5۷ ســال بود. وی با بیان اینکه این مجلات را 5 
نفر ارزیابی می کردند و هیچ نشریه ای شورای سیاست گذاری 
نداشــت، گفت: ما برای این مجلات شورای سیاستگذاری 
گذاشــتیم و تیم ها را نوسازی کردیم که حاصل آن 1۳ تیم 
نوسازی شــد که این افراد بر اساس قواعد سازمان پژوهش 
یعنی در مجلات دانش آموزی حدکثر مدت فعالیت سردبیر 
4 سال و سن 45 سال و در نشریات تخصصی مدت فعالیت 
6 ســال و سن 55 ســال بود، تغییر کردند و تنها یک نفر 
برخلاف این رویه تغییر کرد. فیاضی اضافه کرد: سیاست ما 
این بود که مجلات رشد کیوسکی نیست و باید تربیتی باشد، 
امــا آن فرد برخلاف این سیاســت حرکت می کرد. مثلا در 
هفته اول مهر رمانی در مجله تحت مدیریتی ایشان معرفی 
شد که دفاع مقدس را نقطه سیاه جمهوری اسلامی می داند 
یا کتابی معرفی شده بود که داستانش با دوستی چند دختر 
و پســر آغاز می شد که صریحاً بر خلاف سیاست های تعلیم 

و تربیت است.
وی درباره حذف کلمه آهنگ ســازی از متن یک مجله 
رشــد و جایگزینی تواشیح و سرود گفت: آن نشریه به خط 

بریل و برای نابینایان منتشــر می شد و با توجه به فعالیت 
پرورشی در مدارس، مطرح کردم که به جای آهنگ سازی، از 
کلمه سرود و تواشیح استفاده کنم که بچه ها انس بیشتری 

دارند و در مدرسه می توانند به راحتی انجام دهند.
وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش افزود: برخی می گویند 
بنده با موســیقی مخالفم در حالی که اصلا اینگونه نیست؛ 
بنده همان ســال برای اختتامیه فیلم رشد به کرمان رفتم 
که مراسم در هنرستان موسیقی برگزار شد و دانش آموزان 
اجرای زنده موسیقی داشــتند. وی همچنین درباره مطرح 
شدن نام وی در طرح حمایت از کاربران فضای مجازی هم 
گفت: ما در طرح اولیه دخالتی نداشــتیم ولی بعد که این 
طرح به مرکز پژوهش هــای مجلس آمد، مطرح کردیم که 
طرح خوبی نیســت و درخواست کردیم که پس بگیرید یا 
اصــلاح کنید که عبارت صیانت از آن حذف شــد و عنوان 
طرح حمایت از حقوق کاربران شد. فیاضی گفت: علاوه براین 
برای بررسی  این طرح، به تمام دستگاه ها نامه زدیم که همه 
نامه نگاری ها، حضور نمایندگان دســتگاه ها و صورتجلسه ها 
موجود اســت. این روند عینا در مرکز پژوهش ها هم دنبال 
شد.  وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش خاطرنشان کرد:90 
درصد طرح جدید مصوبات شورای عالی فضای مجازی است.

وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش با بیان اینکه ۷ سال 
معلمی در مدارس دولتی و غیردولتی داشــتم، گفت: سال 
88، آقای یازرلــو مدیرکل وقت آموزش و پرورش، کارگروه 
گفتمان انقلاب اســلامی را ایجاد کردند که بنده از ســوی 
ایشــان به عنوان مسؤول ترویج گفتمان انقلاب اسلامی در 
مدارس معرفی شــدم که در این مدت فعالیت های متنوعی 
به انجام رســاندم. وی در خصوص دلیل عدم اجرایی شدن 
سند تحول گفت: یکی از دلایل جدی این است که ما نقطه 
کانونی تحول را در مدرسه نگذاشتیم بلکه در ستاد گذاشتیم. 
اگر شــورای مدرسه زنده شود و تمرکززدایی کنیم، اتفاقات 

خوبی می افتد.

امــام جمعه موقت تهران گفــت: اگر اهل 
کشورها، استان ها و شهرها دو بال تقوا و ایمان 
را داشتند و در وظایف شرعی و مسئولیت های 
سیاسی و اجتماعی خدا را در نظر می گرفتند، 
مبتــلا به مشــکلات معیشــتی و کــم آبی 

نمی شدند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین 
کاظم صدیقی در خطبه اول نماز جمعه تهران 
با بیان اینکه شــما برادران عزیــز و خواهران 
باکرامت و نفــس ضعیف خــودم را به انجام 
وظایف بندگی و ترک گناهان دعوت می کنم، 
گفت:  خداوند متعال ما را به تقوا دعوت کرده 
و تقوا را موجب نزول برکات آســمان و زمین 

دانسته است.
وی افــزود: اگر اهل کشــورها، اســتان ها 
و شــهرها بال تقــوا و ایمان را می داشــتند و 
خودمحافظتــی در برابــر نفس امــاره ایجاد 
می کردند، در وظایف شرعی و مسئولیت های 
سیاسی و اجتماعی خدا را در نظر می گرفتند، 
مبتــلا به مشــکلات معیشــتی و کــم آبی 

نمی شدند.
خطیــب موقت نماز جمعه تهــران با بیان 
اینکــه مــا خدا را شــکر می کنیم کــه به ما 
مهلت داد در نماز جمعه شــرکت کنیم و قدر 
اجتماعات نورانی را بدانیم، گفت: از کسانی که 
در نمازهای جمعه بودند و الان نیســتند یاد 
می کنیم. ما هم معلوم نیست کی اینجا یادمان 

کنند.

وی ادامــه داد: ای کاش رئیــس جمهــور 
عزیز ما نبودند و فکر نمی کردم در حضورشان 
می خواهــم مطلبــی را عرض کنــم، اما خدا 
می داند که برای خــدا می گویم. صدمین روز 
دولت ســیزدهم سپری شــد. در این صد روز 

نکاتی را لازم دیدم که به عرض همه برسانم.
صدیقی بیان کــرد:  اولیــن امتیاز دولت 
ســیزدهم و رئیس جمهور عزیــز ما آیت الله 
رئیسی عشق به خدا، مکتب، امامان و ولی امر 
و ولی فقیه است و ما احساس می کنیم ایشان 
در صدد اجرای منویات نایب امام زمانشــان 
بودند. دومین نکته نیز شعار عدالت خواهی و 
مبارزه با فســاد ایشان اســت و در این مدت 
دیدیم که ایشــان ابزار لازم عدالت خواهی را 
فراهم کردند و سنگرنشــینان دستگاه قضا را 
به قوه مجریه منتقل کردند تا مبارزه با فساد 
عملی شــود و این حرکت موجب امید مردم 

است.
امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه نکته 
سوم دولت سیزدهم جوان گرایی است، گفت: 
امروز دیدید وزیر فرهنگ و ارشاد هم خودشان 
جوان هســتند و هم نیروهایشــان جوان های 
مصمم کارآزموده هستند. چهارمین ویژگی این 
دولت نیز تلاش، کار متراکم و خستگی ناپذیری 
است. اگر امداد خدا نباشد کسی نمی تواند این 
گونه تلاش کند. گاهی از بعضی ها می شنویم 
که خانواده ایشان هم ایشــان را نمی بینند و 
حتی پنج شنبه و جمعه ها نیز در سفر هستند. 

آنچه نمی گذارد ایشــان خسته شود عشق به 
خدا و مردم است.

وی با بیان اینکه پنجمیــن ویژگی دولت 
ســیزدهم تعامل با خبرگان است، گفت: یکی 
از برنامه های سفرهای ایشان دیدار با نخبگان 
اســت و همیشه نخبگان را در دستور کار قرار 
دادند. ششمین ویژگی آیت الله رئیسی و دولت 
ایشــان انسجام بین قوای ســه گانه است و از 
اول انقلاب چنین وحدت، هم افزایی و جلسات 
هفتگی بین قوای سه گانه وجود نداشته و امروز 
ســه قوه ید واحده هستند و اختلاف در مسیر 
و هدف ندارند و برای حل مشکلات به میدان 
آمدند و این گونه نیست که در حل بحران هایی 
که پیش می آید کنار بایســتند و بگویند من 

اطلاع نداشتم.
صدیقی با بیان اینکه هفتمین ویژگی دولت 
ســیزدهم تأمین حقوق کارکنان دولت است، 
گفت: با وضعیتی کــه از پیش، پیش آمده پر 
کردن گودال ها کار ســاده ای نیست و آیت الله 
رئیسی در این شرایط به موقع حقوق کارکنان 
را می دهد که این امداد الهی است. در ارتباط با 
دیپلماسی بین المللی و تقویت ظرفیت داخلی 
با ارتباط خارجی نیز دیدید که قبل از ایشــان 
گفتند واکسن را به ما نمی دهند، ولی چه شد 
که تا ایشان آمدند سیل واکسن به ایران آمد. 
علت اش این بود کــه به ظرفیت داخلی تکیه 
شــد و چون تولید واکســن داخلی را جدی 
گرفتند کاهش مرگ و میر کرونا را نیز دیدیم.

وی ادامــه داد:  در ایــن صــد روز دولــت 
سیزدهم تازه نفس با حضور به موقع در بحران 
بنزین، اعتماد عمومی را بالا برد و مردم وقتی 
می بینند رئیــس جمهور آرام و قــرار ندارد، 
آرامش پیــدا می کنند و اکنــون نیز در حل 

مشکل تأمین واکسن هیچ مشکلی نداریم.
امام جمعــه موقت تهران در بخش دیگری 
از ســخنان خود با بیان اینکــه من درد مردم 
را احســاس می کنم، گفــت:  در موضوع عدم 
ثبات قیمت ها اگر دست هایی در کار است که 
مشکل گرانی حل نشود که قطعا در کار است، 
نیروهای اطلاعاتی و امنیتــی و مردم ببینند 
منشأ کار کجاست و به هر قیمتی شده مسئله 

را حل کنند.
وی افــزود: امروزه پول ملــی ما ارزش اش 
را از دست داده اســت. شما هر چقدر هم که 

یارانــه را بالا ببرید با افزایش قیمتی که اتفاق 
می افتد مشکل مردم حل نمی شود، بلکه آنچه 
مهم است این است که پول ملی باید ارزشمند 
شــود. مردم نیاز دارند که مشکلات برایشان 
تبیین شــود و به آن ها بگوییم در کجای حل 

مشکل هستیم.
صدیقــی با بیان اینکه ســومین مســئله 
عدالت ورزی و مهار فاصله طبقاتی است، گفت: 
فقر دردی اســت که بایــد آن را درمان کرد و 
اگر فقر وجود داشته باشد دین و ایمان از بین 
می رود. در این جهت هم امیدواریم تدبیرها به 
سامان برسد. مسئله دیگر نیز رفع تحریم است، 
اما مهمتر از رفع تحریم خنثی کردن اثر تحریم 
است که با تکیه به ظرفیت های داخلی حاصل 
می شــود. این ها مختصر نکاتی بود که درباره 

صد روز اول این دولت به نظرم رسید.

وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش، شایعات را تایید کرد

پیش از نسبت فامیلی با زاکانی دوست بودیم!
گفتم در مجله رشد به جای کلمه آهنگ سازی، از سرود و تواشیح استفاده شود که بچه ها انس بیشتری دارند

امام جمعه موقت تهران ضمن تعریف و تمجید از دولت رئیسی:

مردم اگر خدا را در نظر می گرفتند دچار مشکلات معیشتی نمی شدند

دریادار سیاری:
 ۱۵۰سناریو در رزمایش ذوالفقار ۱۴۰۰ اجرا شد

معاون هماهنگ کننده ارتش گفــت: در رزمایش ذوالفقار 1400، حدود 150 
سناریو و 50 تمرین برای نیروهای چهارگانه ارتش تعریف کردیم که همه اینها اجرا 

شد و به اهداف عملیاتی دست یافتیم.
امیر دریادار سیاری با اشاره به برگزاری رزمایش مشترک ذوالفقار 1400 ارتش 
در روزهای اخیر گفت: اجرای این رزمایش نشــان دهنده توان دفاعی کشور است 
و به صورت سالیانه یا در مقاطع زمانی مورد نیاز برگزار می شود که هریک اهداف 

راهبردی و عملیاتی خاص خود را دارد.
فرمانــده رزمایش مشــترک ذوالفقار 1400 ارتش با بیــان اینکه در برگزاری 
رزمایــش دو هدف راهبردی و عملیاتی را دنبال کردیم، افزود: در اهداف راهبردی 
تــوان بازدارندگی خود را بالا می بریم تا هر زمــان در مقابل هر تهدیدی آمادگی 
مقابله را داشته باشیم و در اهداف عملیاتی، انواع و اقسام سلاح ها را به کار گرفته 

و آزمایش می کنیم.
وی ادامه داد: در رزمایش ها، آموزش  ها را آزمایش میدانی کرده و به دفاع عمق 
می دهیم و هماهنگی بین نیروها را پیگیری می کنیم و با به کارگیری سلاح ها در 

کنار یکدیگر برمبنای اهداف از پیش تعیین شده سناریوهای مختلف می نویسیم.
دریادار سیاری خاطرنشان کرد: در رزمایش ذوالفقار 1400، حدود 150 سناریو 
و 50 تمرین برای نیروهای چهارگانه ارتش تعریف کردیم که همه اینها اجرا شد و  
به اهداف عملیاتی دست یافتیم. اهداف عملیاتی در مسیر اهداف راهبردی ماست 
که همه این ها نشــانگر اقتدار ارتش بوده و بیانگر این واقعیت اســت که هرگونه 

تعرضی با جواب سخت روبه رو خواهد شد.
وی با تاکید بر اهمیت نیروی دریایی به عنوان یک نیروی راهبردی خاطرنشان 
کــرد: امروز ما در دریاهای آزاد حضور داریم و امنیت خطوط مواصلاتی خود را در 

مقابله با  پدیده دزدی دریایی در خلیج عدن تامین می کنیم.
معاون هماهنگ کننده ارتش ادامه داد: پرچم جمهوری اســلامی ایران را در 
دریای سرخ، مدیترانه، دریای جنوب چین، اقیانوس هند جنوبی، اقیانوس اطلس 
جنوبی و شمالی تا سن پترزبورگ و جنوب خلیج فنلاند توسط ناوشکن های نیروی 
دریایی ارتش به نمایش می گذاریم که نشان دهنده اقتدار جمهوری اسلامی ایران 

در دفاع از منافع کشور و راهبردی بودن نیروی دریایی ارتش است.
دریادار سیاری نمایش اقتدار در دریا را نشان دهنده توان عملیاتی نیروی دریایی 
ارتش دانست و تاکید کرد: دیپلماسی دریایی می تواند بزرگترین پشتیبان کشور در 

حوزه اقتصاد و تامین امنیت حمل و نقل انرژی و کالا در دریاها باشد.

قالیباف قانون حمایت از خانواده را به دولت ابلاغ کرد
محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در نامــه ای به آیت الله 
»سیدابراهیم رئیسی« رئیس جمهوری، قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 

را به دولت ابلاغ کرد.
در متن نامه ابلاغیه آمده اســت: در اجرای اصل یکصد و بیست و سوم )12۳( 
قانون اساســی جمهوری اسلامی ایران قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
مصوب جلسه 1400/۷/24 کمیسیون مشترک طرح جوانی جمعیت و حمایت از 
خانواده مجلس شورای اسلامی مطابق اصل هشتاد و پنجم )85( قانون اساسی که 
با عنوان طرح جوانی جمعیت و حمایت از خانواده به مجلس شورای اسلامی تقدیم 
شــده بود، پس از موافقت مجلس با اجرای آزمایشــی آن به مدت هفت سال در 
جلسه علنی روز سه شنبه مورخ 12 اسفند 1۳99 و تأیید شورای محترم نگهبان، 

به پیوست ابلاغ می شود.
براساس این گزارش، هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان دهم آبانماه 
ســال جاری در حساب کاربری خود در توییتر از تأیید طرح حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت در این شــورا خبر داد و نوشت: طرح حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت پس از رفع ایرادات و ابهامات شــورای نگهبان از ســوی مجلس محترم، 
مغایر شرع و قانون اساسی شناخته نشد. امیدوارم اجرای این قانون با احکام متعدد 
و متنوع آن، به تحقق اصل دهم قانون اساسی یعنی تسهیل تشکیل نهاد خانواده و 

تحکیم و استواری این نهاد بیانجامد.
در طرح حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، مشــوق هایی چون تســهیلات 
اشتغال، مسکن و تأمین فضای مناسب برای مادر و کودک، آموزش مادران، حمایت 
از مادران باردار، مقابله با پدیده سقط جنین، سیاستگذاری عمومی جمعیت و در 

نهایت درمان ناباروری در نظر گرفته شده است.

طائب: 
تمام هراس دشمن از توسعه موشکی ما است

فرمانده قرارگاه راهبــردی عمار با بیان این که آنان )طرف های غربی( از ایران 
می خواهند که درباره مسائل نظامی عقب نشینی کنیم، گفت: آنان از پیشرفت و 
توسعه نظامی ما هراسان هستند برای همین اول از همه برنامه موشکی یعنی یکی 

از مهمترین دستاورد ما را هدف قرار داده اند.
به گزارش ایرنا، حجت الاســلام والمســلمین مهدی طائب در مراسم یادواره 
دهمین ســالگرد شهادت سردار حسن طهرانی مقدم در تالار سوره مهر مجموعه 
حوزه هنری، اظهار کرد:  آن ها نسبت به مساله موشکی حساس هستند؛  موضوعی 

که آخرالامر آنها را از پا در می آورد.  
طائب ادامه داد: شــهید طهرانی مقدم امور دنیایــی را مثل ورزش و کارهای 
فرهنگی را نیز به خوبی انجام می داد ولی نمی گذاشت کاری که قرار بود برای خدا 
انجام شود، نقصی در آن باشد. هر جا می خواستند از او تعریف و تمجید کنند، حرف 

را عوض می کرد و با مطلبی طنز یا خنده دار حواس ها را به سمت دیگری می برد.
فرمانده قرارگاه عمار تاکید کرد: شهید طهرانی مقدم واقعا خود را به خدا سپرده 
بود. هر کاری را برای خدا می کرد. نزدیک به دو میلیارد مسیحی در دنیا داریم که 
همه منتظر ظهور حضرت مسیح هســتند و وقتی می آید همه او را به هم نشان 
می دهند. حضرت عیســی )ع( نفرمود من پســر چه کسی هستم یا مادرم  فلان 
شخص است. فرمود من فرزند خدا هستم و به او وصل هستم. این راهی است که 

شهدا و از جمله شهید طهرانی مقدم انتخاب کرده اند.

سرلشگر سلامی: 
هدف آمریکا از تحریم به اغتشاش کشیدن کشور بود

فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی هدف آمریکا از اعمال تحریم های 
ظالمانه علیه ایران را به اغتشاش کشور جامعه دانست و گفت: ولی جوانان انقلابی از 
تحریم فرصت ساخت و اکنون کشور در حوزه های مختلف عمران، انرژی، هسته ای، 

نانو و قدرت نظامی به پیشرفت های خوبی رسیده است.
به گزارش ایرنا، سردار سرلشکر حسین سلامی شامگاه پنجشنبه در نشست با 
بسیجیان در سالن اجتماعات سپاه قدس گیلان با بیان اینکه حضور در گیلان برای 
من یک افتخار بسیار بزرگ و ارزشمند بوده است اظهار کرد: استان گیلان شهدای 
بســیار زیادی را تقدیم نظام مقدس جمهوری اسلامی کرده و وجود هشت هزار 

نشان دهنده سند فداکاری نسبت به اسلام و ولایت است. 
وی با تاکید بر لزوم توجه به پاسداری از نظام مقدس جمهوری اسلامی گفت: 
تکلیف پاســداری از انقلاب بسیار مهم است و باید از تمام لحظه برای تحقق این 

امر استفاده کرد.
فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به برنامه استکبار برای به 
ذلت کشــاندن نظام جمهوری اسلامی افزود: جمهوری اسلامی امروز در موقعیت 
رفیعی در جهان بوده و حوادث زیادی را پشت سر گذاشته  است به طوری که اگر 
این حوادث در هر کشــوری به وجود می آمد نظام سیاسی آن کشور با فروپاشی 

مواجه می شد.
سرلشگر سلامی با بیان اینکه کشورهای غربی در 4۳ سال گذشته انواع تحریم و 
مشکلات را برای مردم ایران ایجاد کرده  اند، گفت: در جنگ های جهانی اول و دوم 
بین 2 طرف جنگ یک توازن برقرار بوده است ولی در 4۳ سال گذشته کشورهای 

غربی علیه ملت ایران تحریم های ظالمانه ای را اعمال کرده است.
وی با اشاره به رو زوال رفتن کشورهای غربی در برابر جبهه مقاومت بیان کرد: 
دشــمن مدام در نزوال قدرت بوده است و این به یک روال تبدیل شده و ادامه دار 
است زیرا در ابتدا دشمن به فروپاشی نظام جمهوری اسلامی فکر می کرد و آن  را 
در دستور کار خود قرار داده بود و حتی از همه امکانات بهره جست ولی ملت ایران 

با تکیه به نیروی ایمان به موفقت رسیدند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه در زمان پیروزی انقلاب 
اســلامی آمریکا در بهترین نقطه نفوذ خود در جهان بود، افزود در نظام کفر هر 
کشــوری که قوی تر است پیروز است ولی کشورهای مسلمانان با تکیه به نیروی 
ایمان خود در برابر قدرت های برتر به پیروزی می رسند از این رو پیروزی انقلاب و 

خروج آمریکا از کشور به معنای واقعی بعثت بوده است.
سرلشــگر سلامی با اشاره به برنامه استکبار به منظور توطئه علیه ملت ایران و 
براندازی نظام مقدس جمهوری اسلامی افزود: آمریکا در 4۳ سال گذشته در تمامی 
لحظه ها انواع جنگ ها را علیه ملت ایران آغاز و از همان ابتدا به دنبال خنثی سازی 

روحیه مقاومت و مبارزه با استکبار بوده است.

اخبار کوتاه


